
 
 PROTOKÓŁ   Nr   XLII/10 

z  posiedzenia  Rady  Gminy  Wijewo odbytego w dniu 
                                     29    marca   2010 r. 
==================================================== 
 

W  posiedzeniu  udział  wzięli  : 
Członkowie   Rady Gminy zgodnie  z listą  obecności. 
Lista obecności  stanowi zał. Nr 1. 
Sołtysi wsi Gminy Wijewo zgodnie z listą obecności. 
Lista obecności stanowi załącznik Nr 2 
Oraz zaproszeni goście. 
Lista stanowi załącznik Nr 3. 
 
Porządek posiedzenia :  
 
1.  Otwarcie 
2.  Przyjęcie  protokołu  z  poprzedniego  posiedzenia  
3.  Interpelacje  i  zapytania  radnych.  
4.  Sprawozdanie  Wójta  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym. 
5.  Informacja o stanie porządku publicznego na terenie gminy Wijewo. 
6.  Informacja Komisji rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli. 
7.  Podjęcie  uchwał   w   sprawie  
         1/   wyraŜenia  zgody na sprzedaŜy  części działki połoŜonej w Radomyślu, 
         2/  nie wyraŜenia zgody na wyodrębnienie w budŜecie gminy środków  
               stanowiących   fundusz sołecki 
         3/   zawarcia porozumienia pomiędzy Gminą Wijewo a  Powiatem Leszczyńskim   
               o  współdziałaniu w zakresie prowadzenia świetlic socjoterapeutycznych. 
         4/  określenia górnych stawek opłaty za usuwanie odpadów sta ych i płynnych  
              ponoszonych przez właścicieli nieruchomości 
        5/  wyraŜenia zgody na nieodpłatne przyjęcie części nieruchomości dz. nr. 899/4  
             w Brennie, 
        6/    wyraŜenia zgody na nabycie nieruchomości gminnej w Wijewie, 
        7/  zmiana do uchwały  Nr XLI/265/10 z 12  lutego 2010 w sprawie zmian   

     w budŜecie gminy na 2010 r. 
        8/  zmian w budŜecie na 2010 r,   
7.  Zapytania i wolne wnioski. 
8.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
9.  Zakończenie 

 
Ad. pkt. 1  
 
Obradom XLII Sesji przewodniczył  Przewodniczący  Rady Gminy. Powitał  obecnych na sali  
członków  rady, sołtysów oraz zaproszonych gości.  Przedstawił  proponowany porządek obrad,  
zebrani nie wnieśli uwag co do proponowanego porządku obrad, porządek obrad przyjęty został 
jednogłośnie. 
Na podstawie  listy obecności stwierdził, Ŝe  podejmowane na dzisiejszym posiedzeniu  uchwały 
będą prawomocne, na 15 radnych obecnych było 14  . 
 
Ad. pkt. 2  
 
Przewodniczący  stwierdził, Ŝe protokół z poprzedniego posiedzenia odpowiada  przebiegowi 
obrad i zawiera wszystkie  tematy jakie były  poruszane. Wobec powyŜszego zaproponował, aby 
protokół z poprzedniego posiedzenia  przyjąć  bez czytania. 
Do złoŜonej  propozycji nie  wniesiono  uwag. 
Protokół z poprzedniego posiedzenia przyjęty został  bez czytania – jednogłośnie. 



 
 
Ad. pkt. 3  
 
Adam Zielnica – jaka była przyczyna tak niskiej frekwencji na zebraniach wiejskich. 
 
Ad. pkt.  4  
 
Wójt przedstawił sprawozdanie z pracy w okresie międzysesyjnym  : 
12.,02 – uczestniczyłem w uroczystościach obchodów 90 lecia powstania powiatu 
leszczyńskiego , 
13.02 -  OSP Brenno zorganizowało wieczorek taneczny,  
14.02 -  gościłem posła  Szczepańskiego, omawialiśmy bieŜące sprawy w polityce, 
16.02 – Bankowa Grupa Spółdzielca zaprosiła na spotkanie  Wójtów, których gminy obsługują, 
18.02 – nastąpiło rozstrzygnięcie ogłoszonego konkursu na prowadzenie  kultury fizycznej na 
terenie gminy,. W dalszym ciągu działalność taka będzie prowadzona pod egida BRENEWI 
19.02 -  odbyły się uroczyste obchody 90 lecia  Powstania Wielkopolskiego  przygotowane przez 
Zespół Szkół w Brennie 
26.02 – uczestniczyłem w walnym zebraniu członków MZWiKW we Wschowie , gdzie dokonano 
podsumowania  roku ubiegłego oraz przedstawiono propozycje stawek za wodę, 
05.03 – podpisaliśmy umowę na remont DK w Potrzebowie  
07.03 – spotkanie z  Buzkiem – tematem  było przybliŜenie Europy do Polski, 
10.03 – posiedzenie odbyła komisja rewizyjna, 
15.03 – odbyło się pierwsze z serii zebra n wiejskich w Wijewie, 
16.03 – odbyło się posiedzenie członków SGiPW w Poznaniu gdzie podsumowano mijający rok, 
17.03 – odbyło się kolejne posiedzenie komisji rewizyjnej, 
          -  zebranie wiejskie w Przylesiu, 
18.03 – uczestniczyłem w poŜegnaniu byłego Kier, ZDP  P. Brodziaka, który odchodził na 
emeryturę , współpracowaliśmy w temacie dróg wojewódzkich, 
19. 03 -  obradowało forum młodych rolników, 
22.03 – zebranie  wiejskie w Potrzebowie, 
23.0-3 – zebranie wiejskie w Miastku, 
          -  walne  zebranie  MZWiKA we Wschowie gdzie ustalono stawkę za wody w  wysokości 
2,95 za kubik, 
24.03 – swoja coroczna odprawę odbyli w Wijewie komendanci ochrony przeciwpoŜarowej 
z gmin powiatu leszczyńskiego wraz z pracownikami urzędów gmin. 
25.03 -0 odbyła się próba sprawnościowa jednostek  OSP – terenu i obiektu do ćwiczeń uŜyczył 
P. Rafał Rimke, 
      - wieczorem odbyło się zebranie wiejskie w Brennie, 
26.03 – na bazie agroturystycznej P. Rimke odbyło się podsumowanie pracy ODR 
            -  uczestniczyliśmy w obchodach 40 lecia OSP Radomyśl, 
 
Ad. pkt.  5  
 
Informacje na temat stanu  bezpieczeństwa  publicznego na terenie powiatu i gminy przedstawił 
Z/ca Komendanta Miejskiego Policji w Lesznie  nadkomisarz Robert Bekiert. 
Poinformował, Ŝe Komenda Miejska Policji realizuje zadania  na terenie powiatu grodzkiego i 
ziemskiego obejmujących 115 tys. mieszkańców. Posiadamy 2312 etatów policyjnych. W 
komendzie funkcjonują następujące  wydziały : 
Prewencji – obejmujący rewiry dzielnicowych, 
Ruchu drogowego  - patrolujący drogi powiatowe i krajowe, 
Kryminalny -  ścigający przestępstwa gospodarcze i kryminalne , 
Dochodzeniowo śledczy, 
Komenda obejmuje 7 gmin . Ilość policjantów zatrudnionych w danym rewirze jest uzaleŜniona 
od ilości mieszkańców którzy podlegają  rewirowi. 
 
 
 



W 2009 roku na terenie powiatu odnotowano  : 
Wszczęto postępowań przygotowawczych                 2 064               o  70 mniej  niŜ w 2008  
Odnotowano  przestępstw                                           3 851                 239 mniej 
Przestępstwa kryminalne                                             2 973                 280 
       Wykrywalność                                                          81 %             0   2,4  %  więcej 
Zwiększyło się bezpieczeństwo na drogach w 2009 roku zginęło na drogach 9 osób natomiast 
w 2008 r.   -  17 osób.            
Rewir dzielnicowych w Wijewo  obejmuje teren gmin y Wijewo choć zdarza  się, Ŝe  wspierają 
lub są  wspierani przeze gminę Włoszakowice. Rewir posiada 4 funkcjonariuszy w tym : 
1 kierownik ,  2 dzielnicowych  oraz  pracownik oddelegowany  z referatu  patrolowego z Leszna 
Pani Natalia Kościańskie. 
Na terenie gminy w 2009 roku odnotowano : 
49 zdarzeń                                                               w  2008   37 
22 z zakresu  bezpieczeństwa drogowego                                7 
1 wypadek drogowy                                                                   1 
7 kradzieŜ                                                                                   7 
2 zdarzenia z włamaniem                                                           2 
1  paserstwo                                                                               0 
1 przywłaszczenie                                                                     0 
Odnotowano 3 przypadki przeciw  wymiarowi sprawiedliwości. Kłusownictwo, nietykalność, 
włamania rozbójnicze, paserstwo. 
W 2009 roku odnotowano wzrost zdarzeń drogowych w powiecie. 
Wijewo                                                         2009                   2008               2007 
         Wypadki                                                 6                          4                    8      
          Zabici                                                     1                          1                    1 
          Ranni                                                     6                          3                    8 
          Kolizje                                                   21                         16                  16 
Policjanci z Wijewa w 2009 odbyli 796 patroli, wystawili  501  mandatów, przygotowano 15 
wniosków do  sadu oraz wylegitymowali  3 625 osób. 
Największe zagroŜenie odnotowujemy w okresie letnim dlatego teŜ  corocznie zostaje 
oddelegowany do pracy na terenie Brenna Ostrów na czas sezonu. 
Gmina Wijewo naleŜy do najbezpieczniejszych w Powiecie  Podziękował  radnym , Wójtowi oraz 
sponsorom za  pomoc w organizacji pracy rewiru dzięki czemu praca rewiru jest sprawna  
i funkcjonalna. 
Wójt -   uczestniczyłem w podsumowaniu pracy rewiru. Bezpieczeństwo społeczeństwa jest 
waŜne i jest miara pracy policji. Poprosił o komentarz do głosów o likwidacji posterunku 
w Wijewie. 
Robert Bekiert -  jest to nowa wiadomość, nie słyszałem takiego zdania z ust policjanta. 
Jesteśmy słuŜbami mundurowymi i takiej sprawie musi być rozkaŜ. Nic takiego nie jest mi 
wiadome. Jesteśmy za  funkcjonowaniem rewirów w kaŜdej gminie  i Ŝadne działania w zakresie 
likwidacji nie są podejmowane. 
 Przewodniczący rady podziękował za informacje i ogłosił przerwę w obradach. 
 
Ad. pkt. 6  
 
Przewodniczący Komisji rewizyjnej RG  przedstawił zebranym wnioski  z przeprowadzonej 
kontroli z zakresu  stanu i gospodarki mienia gminnego. 
Wójt – proponuje, aby wnioski skierować na posiedzenie komisji stałych i zdecydować 
o sposobie ich załatwienia. 
Wnioski stanowią załącznik do niniejszego protokołu Nr 4 
 

Ad. pkt. 7   
 

1/  projekt  uchwały w sprawie wyraŜenia  zgody na sprzedaŜy  części działki połoŜonej  
w Radomyślu przedstawił  Stanisław Kasperski. 
Do treści uchwały nie wniesiono poprawek. 
Uchwała  Rady Gminy Nr XLII/ 266 /10 w sprawie  wyraŜenia  zgody na sprzedaŜy  części 
działki połoŜonej  w Radomyślu podjęta została  jednogłośnie  
Uchwała stanowi zał. Nr 5 



 
2/   projekt  uchwały w sprawie nie wyraŜenia zgody na wyodrębnienie w budŜecie gminy  
      środków   stanowiących   fundusz sołecki przedstawiła przewodniczący obrad. 
Do treści uchwały nie wniesiono uwag. 
Uchwała  Rady Gminy Nr XLII/ 267 /10 w sprawie  nie wyraŜenia zgody na wyodrębnienie w 
budŜecie gminy  środków   stanowiących   fundusz sołecki   podjęta została  jednogłośnie  
Uchwała stanowi zał. Nr 6 
 
3/   projekt  uchwały w sprawie zawarcia porozumienia pomiędzy Gminą Wijewo a  Powiatem  
       Leszczyńskim  o  współdziałaniu w zakresie prowadzenia świetlic socjoterapeutycznych. 
Do treści uchwały nie wniesiono poprawek. 
Uchwała  Rady Gminy Nr XLII/ 268 /10 w sprawie   zawarcia porozumienia pomiędzy Gminą 
Wijewo a  Powiatem Leszczyńskim  o  współdziałaniu w zakresie prowadzenia świetlic 
socjoterapeutycznych podjęta została  jednogłośnie  
Uchwała stanowi zał. Nr 7 
 
4/ projekt  uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłaty za usuwanie odpadów stałych  
    i płynnych   ponoszonych przez właścicieli nieruchomości przedstawił Stanisław Kasperski. 
Do treści uchwały nie wniesiono poprawek. 
Uchwała  Rady Gminy Nr XLII/ 269 /10 w sprawie  określenia górnych stawek opłaty za 
usuwanie odpadów stałych i płynnych  ponoszonych przez właścicieli nieruchomości  podjęta 
została  jednogłośnie  
Uchwała stanowi zał. Nr 8 
 
5/  projekt  uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na nieodpłatne przyjęcie części nieruchomości  
      dz. nr. 899/4  w Brennie  przedstawił  Przewodniczący RG., 
Urszula Rimke – czy uchwała dotyczy przekazania gruntu  pod drogę  o której mówił Wójt na 
komisjach. 
Wójt – rada w formie uchwały wyraŜa zgodę na  dalsze działania dotyczące przejęcia gruntów  
, które  ARSP  wyraziła zgodę na przekazanie  gminie . 
Do treści uchwały nie wniesiono poprawek. 
Uchwała  Rady Gminy Nr XLII/ 270 /10 w sprawie  wyraŜenia zgody na nieodpłatne przyjęcie 
części nieruchomości dz. nr. 899/4 w Brennie  podjęta została  jednogłośnie  
Uchwała stanowi zał. Nr 9 
 
6/  projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na nabycie nieruchomości gminnej w  
     Wijewie przedstawił  Stanisław Kasperski, 
Wójt – wyjaśnił, Ŝe w projekcie jest sformułowanie  mało precyzyjne określające stawkę  słowem 
Około. Jeśli będziemy pewni tej kwoty zostanie ona wpisana . Dotyczy to działki p. Baron 
usytuowanej przy domu kultury w Wijewie. Odnalazł się spadkobierca i jest zdecydowany to 
sprzedaŜ. Wszelkie formalności niezbędne do załatwienia tej transakcji  ma zabarwic gmina. Po 
przebudowie boiska wykorzystamy tern plac pod plac zabaw dla przedszkolaków. 
Do treści uchwały nie wniesiono poprawek. 
Uchwała  Rady Gminy Nr XLII/ 271 /10 w sprawie  wyraŜenia zgody na nabycie nieruchomości 
gminnej w  Wijewie   podjęta została  jednogłośnie  
Uchwała stanowi zał. Nr 10 
 
7/ projekt  uchwały w sprawie zmiana do uchwały  Nr XLI/265/10 z 12  lutego 2010  
     w sprawie zmian  w budŜecie gminy na 2010 r. przedstawił  przewodniczący obrad. 
Skarbnik – projekt uchwały reguluje nieprawidłowości wskazane przez RIO dotyczące 
kwalifikacji dotacji. 
Do treści uchwały nie wniesiono poprawek. 
Uchwała  Rady Gminy Nr XLII/ 272 /10 w sprawie zmiana do uchwały  Nr XLI/265/10 z 12  
lutego 2010   w sprawie zmian  w budŜecie gminy na 2010 r.  podjęta została  jednogłośnie  
Uchwała stanowi zał. Nr 11 
 
 
 



8/  projekt  uchwały w sprawie zmian w budŜecie na 2010 r,   
Skarbnik – wyjaśniła, Ŝe zwiększa się dochody i wydatki o kwotę 17550 zł. Zlikwidowane zostały 
środki na koncie  ochronę środowiska  oraz dotacje do Policje zostaną zakwalifikowane na inne 
paragrafy.  
Zwiększone zostały dochody na : zakup paliwa, , subwencję oświatową, opłaty planistyczne,  
fundusz socjalny w szkole,  
 Zmniejszono kwoty na : zakup usług na drogach gminnych 
Do treści uchwały nie wniesiono poprawek. 
Uchwała  Rady Gminy Nr XLII/ 273 /10 w sprawie  zmian w budŜecie na 2010 r,    podjęta 
została  jednogłośnie  
Uchwała stanowi zał. Nr 12 
 
Ad. pkt.  8  
 
Marian Białas  
– ul. Lgińska wymaga  wycięcia drzew zwłaszcza za zabudowaniami po prawej stronie oraz  
    wyrównania. 
-   ul. Staroleszczyńska wymaga poszerzenia na odcinku „pod górę”, 
Marzanna Daleka  
- podziękowała za  ustawienie lustra w Miastku ,  
- poprosiła o odmalowanie przystanku autobusowego lub zakup farby, oraz barierek  na moście, 
Radosław Zamiatała  
- zasugerował, aby plac zabaw  finansowany przez Starostę zrobić w Wijewie, dobrym miejscem  
   byłby park gdzie w porze letniej przewija się duŜo osób z dziećmi. 
- podziękował  za  chodnik na ul. Zachodniej, poinformował jednocześnie Ŝe został zarwany  
   przez  cięŜki samochód. 
Urszula Rimke -  w Brennie planuje się utwardzeni parkingu przed WDK, kogo to jest własność. 
Zbigniew Lis  
– posprzątania wymaga  brzeg jeziorny w Brennie, 
-  rów odprowadzający wodę z ul. Leszczyńskiej  pomiędzy posesjami  P. Szmyta i Tempery   
    wymaga odmulenia, 
 
Wójt odpowiedział na interpelacje i zapytania : 
1/  frekwencja na zebraniach nie jest zaleŜna od nas, po prostu  mieszkańcy nie są  ciekawi albo 
jest tak dobrze . Myślę, Ŝe w roku przyszłym będzie lepiej poniewaŜ będą to zebrania wyborcze. 
2/ w sprawie  równania dróg i wycinki proszę porozmawiać  z P. Grabsztunowiczem i uzgodnić 
co będzie  potrzebne, 
3/  przystanki autobusowe, naleŜy sprawdzić  które jeszcze  naleŜy pomalować. 
4/  malowanie barierek zajmie się powiat  P. Wojciech juŜ zapisał, 
5/  w tym roku starosta funduje „Stritball” – mamy  obiecane 1,5 na druga połowę dołoŜymy i  
będą dwa. Nie przesadza to o  placu zabaw, który moŜemy zrobić we własnym zakresie. 
6/  parking wokół Sali będziemy robić na terenie gdzie jest ustalona własność, resztę naleŜy 
sprawdzić i doprowadzić do uregulowania własności, 
7/ brzeg posprzątamy jeśli jest taka potrzeba, 
8/ sprawdzimy kogo własnością jest rów odprowadzający wodę jeśli będzie nasz to wyczyścimy, 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował  o najbliŜszych terminach posiedzeń komisji stałych 
orszady Gminy. 
 
Ad. pkt. 10  
 
Przewodniczący Rady Gminy uznał, Ŝe porządek posiedzenia został wyczerpany. 
Podziękował wszystkim za udział i  zakończył obrady. 
 
Na tym  protokół  zakończono. 


